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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 22. marts 2011 (L 
159 spørgsmål 4) anmodet om min besvarelse af følgende af Ole Vagn Christensen (S) 
stillede spørgsmål:

Spørgsmål 4:

”Vil ministeren oplyse, om den situation kan opstå, at 800 håbefulde unge igen har en 
drøm om at blive arvtager til bedrifterne?”

Svar:

Yngre jordbruger-ordningen, der har eksisteret siden 1967, har de seneste år fået færre 
og færre ansøgninger. Antallet af ansøgninger er således faldet fra ca. 800 årligt i begyn-
delsen af 1980´erne til ca. 350 ved årtusindeskiftet, hvor præmiesystemet blev indført, 
og til nu under 100. I 2010 kom der 44 ansøgninger. 

En situation med 800 unge, der ønsker at overtage en landbrugsbedrift gennem en ord-
ning med statslig involvering, som situationen var i 1980érne vil højst sandsynligt ikke 
blive en realitet igen. Dette skyldes hovedsageligt strukturudviklingen inden for land-
bruget, der går i retning af færre bedrifter. Således er antallet af landbrugsbedrifter faldet 
fra godt 114.000 i 1980 til omkring 40.000 i 2009.
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